
2021 tavaszán a HEAD (House of 
European Affairs and Diplomacy) 
Franchise pécsi diákszervezeté-
vel bővült a BTK repertoárja. A 
szervezet eddigi és jövőbeli sorsáról 
kérdeztem elnökét, Péter Elődöt, aki 
politikatudományok mesterképzésére jár. 
Elődöt érdeklik a társadalmi folyamatok, a po-
litikai szféra, és egyetemistaként kötelességé-
nek érzni az önszerveződés folyamatát a jövő 
értelmiségének megteremtése érdekében.

Mi adta az ötletet, hogy létrehozzátok a HE-
AD-et?
Tapasztalataim szerint, általában a diákoknak 
nincs lehetősége arra, hogy tanórán kívül fej-
lesszék magukat, hiába ajánlják fel az oktatók, 
hogy az előadás után maradjanak ott beszélgetni 
tematikán kívüli témákról. 2020 nyarán Tieger 
Endre, volt szaktársam és barátom értesített 
róla, hogy lehetőségünk nyílik egy helyi diák-
szervezet indítására. Először fogalmam sem 
volt ennek menetéről, de élve a lehetőséggel, 
elmentünk Budapestre a YBG (Youth Business 
Group) ernyőszervezet konferenciájára. Ez az 
egyesület az ország egyik legnagyobb ernyőszer-
vezete, mely az ország legnagyobb tehetségállo-
mánya (talent pool), és számos szakterületet is 
érint, mint a gazdaság és menedzsment, turiz-
mus vendéglátás, nemzetközi tanulmányok, po-
litológia és európai uniós diplomácia tanulmá-
nyok. Olyan fiatalokkal sikerült egy asztalhoz 
ülnünk a YBG megbeszélésén, akikből a jövő 
vezetői fognak kikerülni. Ők már most kiterjedt 
kapcsolathálóval rendelkeznek Budapesten. Ők 
olyan értékajánlatokat tudtak felmutatni, ame-
lyekre nem tudtunk nemet mondani. Emellett 
tisztában voltunk vele, hogy Magyarország na-
gyon Budapest-központú ország, így vidéken 

a hallgatók szellemi tőkéjén kívül 
semmiféle lehetőség nincsen a to-
vábblépésre diploma után. Látva 

ezeket a feltételeket, belevágtunk a 
procedúrába. Kereslet is lett az ötle-

tünkre, ráadásul oktatói oldalól is.

Mi a pontos célotok?

Első számú célként a közösségteremtő szerepet 
említeném, főként azon hallgatók között, akik 
elsőévesek és nem feltétlen tudják még, hogy 
a választott szak testhezálló-e számukra, vagy 
milyen karrierlehetőségeket rejt a későbbiek-
ben. Szakmai oldalról pedig a PTE hallgatók 
becsatornázása a diplomáciai élet vérkeringé-
sébe. Mivel Magyarországon az Igazságügyi Mi-
nisztérium feladatkörébe tartoznak az Európai 
Uniós ügyek, amely területen folyamatosan 
szükség van szakmailag képzett munkaerőre, 
így lehetőség nyílik a hallgatók tovább lépteté-
sére ebbe az irányba. Továbbá az Igazságügyi 
Minisztérium már most nagyon jó partnere a 
HEAD Franchise-nak.

Első körben mennyire volt népszerű a kezde-
ményezés, hány hallgatót vonzott?
Nagyon új ez az elképzelés főleg Pécsen, ugyan-
akkor azt gondolom, hogy meglepően nagy tá-
bora van már most a diákszervezetnek, hiszen 
ahogy említettem, szellemi tőkében nincs hi-
ány. Harmincöten vagyunk jelenleg a szerve-
zetben, és a terveink között szerepel, hogy az 
ÁJK-ról is toborzunk ambiciózus, szakmailag 
rátermett hallgatókat, amiben nagyon bízom, 
hogy sikeres lesz. Reményeim szerint egy sta-
bil 50 fős diákszervezetté tudjuk gyarapítani a 
HEAD-et, és nagy eséllyel ez az 50 ember becsa-
tornázásra is kerül a partnereinkhez.

MERÜNK-E NAGYOT ÁLMODNI 
VIDÉKEN?

Interjú Péter Előddel
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Más karokról is toboroztok ezek szerint?
Alapvetően érinti a Politikatudomány és Nem-
zetközi Tanulmányok Tanszék hallgatóit és 
természetesen a jogász hallgatókat, mivel az ő 
tanulmányaik is nagyban kötődnek a nemzet-
közi kapcsolatok területéhez. Bár arra is volt 
precedens például a Corvinuson, hogy az egyik 
jelentkező biológiát tanult, de természetesen ez 
sem kizáró ok. A felvételi folyamatban az inter-
júk alkalmával úgy is kiderül, hogy szakmailag 
mennyire kompetens a pályázó.

Mik a felvétel lépcsői?
Elsődlegesen nyáron történik meg a szervezet 
fejlesztés, ahol megbeszéljük a toborzás folya-
matait, egyeztetjük a fontosabb dátumokat és 
létrejönnek a szemeszter előtt megoldandó pro-
jektek projektcsapatai. Jelen vagyunk a gólyatá-
borban, ahol 5-10 percet kapunk nagy plénum 
előtt a szervezetünk bemutatására majd fél-fél 
órákat kisebb csoportokban. Következő egye-
temi program az orientációs nap, itt szintén 
tartunk tájékoztatókat, és hatékonyabban is 
működik, mint a gólyatáboros bemutatkozá-
sunk. Ezeket követően egy marketing kampány 
keretében reklámozzuk az infóestünket, ahol 
a legfontosabb információk hangzanak el. Ide 
már azok jönnek, akik komolyan érdeklődnek 
a szervezet iránt, nekik pedig online formában 
van lehetőségük interjú-időpontot egyeztetni. 
Az interjú alkalmával pedig a HR eldönti, ki fe-
lel meg az elvárásainknak.

Eddig milyen programokat szerveztetek?
2021 tavaszán indultunk, éppen a harmadik 
hullám kezdetével egy időben. Érdekes pszi-
chológiája volt a Covidnak, hogy a harmadik 
lezárásra már senkit nem érdekeltek az online 
programok, tehát ekkor nagy feladatnak bizo-
nyult megszervezni egy Zoom-konferenciát. 
Nagy segítségünkre volt ebben a Baranya me-
gyei Europe Direct szervezet, hiszen rajtuk ke-
resztül sikerült elérnünk Navracsics Tibort, az 
Európai Bizottság kulturális, oktatási, ifjúság-
politikai és sportügyi biztosát.

Őszintén szólva, amikor a meeting előtt ül-
tünk a társaimmal az albérletben ölünkben a 
laptopokkal, nem hittem volna, hogy ilyen jól 
fog sikerülni ez a beszélgetés. Akkor osztottuk ki 
a feladatköröket egymás között, hogy ki lesz az 

adminisztrátor, ki teszi fel a kérdéseket és egy-
általán milyen kérdésekkel fordulunk az előadó 
felé. Ezekből az adekvát témákból össze is gyűj-
töttünk több mint tíz kérdést, amit én kommu-
nikáltam a meghívott felé, valamint a Europe 
Direct irodavezetője, Kerner Barbara is körbe-
járt néhány témakört a konferencia alkalmával. 
Hatvan-hatvankét fő volt a maximális részvétel 
az érdeklődők részéről, ami az első, ráadásul 
online programunkon, enyhén fogalmazva, 
nagy szó. Mikor véget ért a beszélgetés, nem 
hittük el, hogy ilyen sikeres meetinget tudtunk 
szervezni, mi hatan (Barát Melinda, Kibédi-Var-
ga Ádám, Paróczai Máté, Péter Előd, Szerecz 
András, Tieger Endre), ráadásul Navracsics Ti-
bor részvételével. Ezt követően természetesen 
lehoztuk a saját PR és marketing anyagainkat 
az eseményről, azonban rövid időn belül rájöt-
tünk, hogy a vehir.hu írt rólunk és a konferen-
ciáról, amin egyrészt nagyon meglepődtünk, 
másrészt hatalmas sikerként könyveltük el.

A történtek konklúziójaként azt a tanulságot 
vontam le, ami elsőre klisésnek hathat, hogy vi-
dék és Budapest között a különbség, hogy nem 
merünk álmodni vidéken. Hatalmas közhely, 
de sajnos azt tapasztalom, hogy igaz.

Az oktatókat hogyan szeretnétek bevonni a di-
ákszervezet életébe?
A Talent program négy féléves képzésének ke-
retein belül számos tréningen vehetünk részt, 
amely több politikai és jogi szakirányú tovább-
képzést jelent és a résztvevő hallgatóknak lehe-
tősége nyílik becsatornázásra saját szakterüle-
tükön. Ebbe a programba be tudjuk emelni az 
oktatókat, olyan témákról történő előadásokkal 
és látókörbővítő beszélgetésekkel, mint a kör-
nyezetvédelem, vagy aktuális biztonságpolitikai 
kihívások, amilyen tárcákkal egyébként az EU is 
foglalkozik. Továbbá ez lehetőséget szolgáltatna 
arra, hogy ezekkel a témákkal kapcsolatos pá-
lyázatok során oktatókat is magunkkal vigyünk 
külföldi konferenciákra. Ez azért is fontos, mert 
a tanárok által tartott előadásokra mi toboroz-
zuk össze az érdeklődő diákokat, amely szintén 
egy kiemelkedő teljesítmény lehet.

Mik a jövőbeli célok a HEAD-et illetően?

Tekintve, hogy az őszi toborzás során tizenöt fő-
ben állapítottuk meg a céllétszámot, és harmin-
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can jelentkeztek is, amiből húsz hallgatót fel is 
vettünk, úgy gondolom, hogy a tavaszi jelentke-
zés alkalmával is a tizenöt fő ideális célkitűzés 
lehet. Kezdő diákszervezetként ez egy egészsé-
ges létszám, hiszen így lehetőségünk van integ-
rálni, és az operatív működés során feladatokat 
kiosztani. Nem mellesleg szeretnénk, hogy a 
HEAD bekerüljön az egyetemi vérkeringésbe, 
és oktatói szinten is ismert és elismert legyen, 
hiszen a tanszékünk minőségéhez hozzáadhat 

egyfajta pluszt a prominens partnerek jelenléte 
miatt. Technikai téren első sorban nagy álmom, 
hogy legyen egy saját irodája a HEAD-nek, 
azonban a felsorolt célok eléréséhez meg kell 
teremtenünk a diákszervezeti kultúrát Pécsen.

Köszönöm az interjút Elődnek, és sok sikert kí-
vánok neki a továbbiakban.

Az interjút készítette: Kuglics Sarolta

Pályázatok

89

N E X U S  |  PÁLYÁZATOK

Felhívás | Nemzetközi és hazai kutatási infrastruktúrák használatának támogatása

A Nemzeti Kutatási, Fejlesztési és Innovációs Alapból meghirdetett felhívás célja, 
hogy a kutatási infrastruktúrák (KI) által nyújtott kutatási és mérési lehetőségek 
igénybe vételét támogassa a kutatók számára. A pályázat futamideje: max. 24 hónap.

A támogatási kérelmek (elektronikus) benyújtása – a kitöltő program élesítésétől – 
több szakaszban lehetséges: 2021. november 5., 2022. április 30. és 2022. augusztus 
31. 16:00.

Felhívás | A Magyar Tudományos Akadémia pályázati felhívása a poszt-COVID-jelenségek kutatá-
sára irányuló nagy kockázatú pályázatok benyújtására (2021)

Meghosszabbodik az MTA post-Covid jelenségek kutatására irányuló nagy kockázatú 
pályázatok beadási időszaka: a pályázatok benyújtása folyamatosan történhet 2022. 
január 31-ig. A 2021. október 1. és 2022. január 31. között beadott pályázatok támoga-
tásáról 2022. március 1-ig dönt az MTA.

A pályázat célja olyan kutatások támogatása, melyek a koronavírus (COVID-19) okozta 
poszt-COVID-jelenségek miatt fellépő egészségügyi, gazdasági, társadalmi, kulturális, 
stb. problémák feltárására és megoldására keresnek válaszokat.

Felhívás | Pályázati felhívás ifjúsági nemzetközi konferenciarészvétel támogatására (2022)

Az Ifjúsági Nemzetközi Konferencia Tudományos Pályázat (INKP) ñatal, MTA köztestü-
leti tagsággal rendelkező kutatók külföldi tudományos rendezvényen (nemzetközi tudo-
mányos szimpóziumon, workshopon, konferencián) való aktív (elsőszerzős előadással 
vagy poszterbemutatóval járó) részvételét és ott jelentős tudományos eredményeik be-
mutatását támogatja.

Jelentkezési határidő: 2022. május 30.

Felhívás | Campus Mundi pályázati felhívás felsőoktatási hallgatók számára külföldi részképzésre

A 2021/2022. tanévi kiutazásokra pályázatot folyamatosan lehet benyújtani 2022. február 28-ig, vagy 
a rendelkezésre álló keretösszeg kimerüléséig. Tekintettel a projekt zárására, a mobilitásokat 2022. 
szeptember 30-ig bezárólag kell teljesíteni. Pályázat visszamenőleges támogatásra nem nyújtható be.
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